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火星探索任務
Mars Exploration Missions

托勒密撞擊坑
Ptolemaeus Crater

克里斯平原
Chryse Planitia

戰神谷
Ares Vallis

古瑟夫撞擊坑
Gusev Crater

子午線高原
Meridiani Planum

着陸地點
Landing site

着陸地點
Landing site

任務及成就
Mission and achievement

「火星3號」首次在火星表面軟着陸
“Mars 3” made the �rst soft landing on Mars

「維京1號」登陸火星後進行了首個火星土壤實驗
“Viking 1” landed on Mars and performed the �rst Martian soil experiment

「火星拓荒者號」登陸火星後放出探測車「旅居者號」進行表面探索
“Mars Path�nder” landed on Mars and released the rover “Sojourner” for surface exploration

「勇氣號」在火星表面找到曾有液態水的證據
“Spirit” found evidence of liquid water on the Martian surface in the past

「機遇號」運作了15年，在火星表面行走了超過45公里，進行地形探索和採樣
“Opportunity” operated for 15 years and travelled over 45 km on the Martian surface to explore
the terrain and collect samples

「鳳凰號」證實了火星上有水冰
“Phoenix” con�rmed the presence of water ice on Mars

「好奇號」分析火星的地質，探索它是否宜居
“Curiosity” analysed the geology of Mars to explore its habitability

「洞察號」研究火星的內部結構，首次記錄了火星的地震和風聲
“InSight” studied the inner structure of Mars and made the �rst record of quake and the sound of wind on Mars

「毅力號」在火星上採集岩石樣本，並成功將火星大氣中的二氧化碳轉化成氧氣
“Perseverance” collected rock samples on the Martian surface and successfully converted carbon dioxide from the
atmosphere into oxygen

「祝融號」研究火星的地質，並提供火星曾有海洋的證據
“Zhurong” studied the geology of Mars and provided evidence for the existence of ancient oceans on Mars

日期 (協調世界時)
Date (UTC)

2.12.1971

20.7.1976

4.7.1997

4.1.2004

25.1.2004 

25.5.2008

6.8.2012

26.11.2018

18.2.2021

14.5.2021

國家
Country

蘇聯
U.S.S.R.

美國
U.S.A.

美國
U.S.A.

美國
U.S.A.

美國
U.S.A.

國家
Country

美國
U.S.A.

美國
U.S.A.

美國
U.S.A.

美國
U.S.A.

中國
China

北方荒原
Vastitas Borealis

蓋爾撞擊坑
Gale Crater

埃律西昂平原
Elysium Planitia

耶澤羅撞擊坑
Jezero Crater

烏托邦平原
Utopia Planitia

任務及成就
Mission and achievement

日期 (協調世界時)
Date (UTC)
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1

撕下火星表面圖，在凸出部份塗上膠水或貼上雙面膠紙，
依照數字順序黏合成球體。

Tear out the map of Mars and apply glue or
use double-sided tapes on the tabs.

Assemble the globe in numerical order.

火星模型
Mars Model




